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www.bnt.bg, 04.10.2021г. 

https://bntnews.bg/news/chetvartata-valna-na-covid-19-trevozhno-e-polozhenieto-v-pet-

oblasti-ot-stranata-1170840news.html 

 

Четвъртата вълна на COVID-19: Тревожно е положението в пет области от 

страната 

 

Оценката на просветния министър проф. Николай Денков в ефира на БНТ днес беше, че 

именно училищата в Габрово сега страдат заради това, че градът е с много заболели и в 

тъмночервената зона. Той за пореден път призова за спазване на всички мерки и каза, 

че е притеснен заради ниските стойности на ваксинация. 

В момента след Габрово, най-тревожно е положението в Кюстендил, Ямбол, Видин, 

Монтана, каза министър Николай Денков. От началото на учебната година четири пъти 

се е увеличил броят на карантинираните ученици и два пъти на учителите. Като цяло в 

страната има 515 карантинирани паралелки и 24 групи в детските градини. Това е 

много малък процент в сравнение с това, което ще се случи в Габрово, каза 

министърът. Той обаче уточни. 

"Отново подчертавам - Габрово е в тъмночервената зона не заради училищата, 

обратното, училищата сега ще страдат заради това, че имаме общо висока 

заболяемост", коментира проф. Денков. 

Ротацията се въвежда, за да се върне по-бързо градът към нормалния режим, добави 

министърът. Здравните власти са решили,че ако децата останат в училище това ще 

отнеме повече време. Колкото до мерките в училищата, от петък има препоръка 

учителите да са непрекъснато с маски в клас. Остава и препоръката за тестването им 

всяка седмица. Ваксинацията обаче не напредва. 

"Притеснява ме, за съжаление, след началото на учебната година има много бавно 

нарастване на дела на ваксинираните учители. През август нараснаха с около 10%, но в 

момента има задържане, което не е добре", каза образователният министър. 

Проф. Денков каза, че не са притеснява за висшите училища, там ректорите имат 

свободата да решават как ще се действа при повече заболели. 

 

www.bgonair.bg, 04.10.2021г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/241327-mz-alarmira-kovid-19-mozhe-da-izostri-

stari-bolesti-i-da-otklyuchi-novi 

 

МЗ алармира: Ковид-19 активизира образуването на тромби, а не ваксините 

 

Делта вариантът атакува сърдечно-съдовата система 

 

Ковид-19 може да изостри стари болести и да отключи нови, а Делта вариантът атакува 

сърдечно-съдовата система. Възможно е да се стигне до развитие на миокардия, инсулт 

или образуване на тромби. Това съобщиха от пресслужбата на Министерството на 

здравеопазването. 

Статистиката показва, че средното ниво на смъртност заради сърдечно-съдови 

заболявания е малко над 30%, а в България то е около 60%. Ковид-19 активизира 

образуването на тромби, а не ваксините. Коронавирусната инфекцията е причина за 

активизиране на склонността към тромбообразуване. 

17-20% от Ковид болните имат сърдечно-съдови усложнения. В една немалка част от 

случаите именно тези усложнения са причина за смърт. 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/chetvartata-valna-na-covid-19-trevozhno-e-polozhenieto-v-pet-oblasti-ot-stranata-1170840news.html
https://bntnews.bg/news/chetvartata-valna-na-covid-19-trevozhno-e-polozhenieto-v-pet-oblasti-ot-stranata-1170840news.html
http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/241327-mz-alarmira-kovid-19-mozhe-da-izostri-stari-bolesti-i-da-otklyuchi-novi
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/241327-mz-alarmira-kovid-19-mozhe-da-izostri-stari-bolesti-i-da-otklyuchi-novi
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Опасенията, че ваксините могат да предизвикват усложнения, не се оправдаха. 

Статистиката по отношение на тежкото протичане на Ковид-19 и леталния край е 

категорична - трябва да се ваксинираме, настояват от МЗ. 

 

www.bgonair.bg, 04.10.2021г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/241333-lichnite-lekari-razlichavat-gripa-ot-kovid-

19-samo-sled-test 

 

Личните лекари различават грипа от Ковид-19 само след тест 

 

Ваксините срещу сезонния грип вече са в аптечната мрежа 

 

Епидемиолози се притесняват от съвпадащи вълни на Ковид-19 и грип. Ваксините 

срещу сезонния грип вече са в аптечната мрежа. Според фармацевти, интересът на 

хората е голям, а бройките са ограничени. 

Теодор Енгьозки днес е пред лаборатория, за да си направи бърз тест за коронавирус. 

Казва, че не може да различи симптомите си - дали са на грип или на Ковид-19. 

"В момента случаят ми е точно такъв, не знам дали имам сезонен грип или Ковид, но 

бях в контакт с човек, който има Ковид и затова дойдох да си направя тест. Просто 

симптомите са едни и същи", споделя той. 

Дори лекарите не могат по симптоматика да различат грипа от коронавируса. 

"Много е трудно само по клинична картина да бъдем категорични. На практика без да 

направим антигенен или PCR тест няма как да сме точни в диагнозата", признава 

общопрактикуващият лекар и председател на РК на БЛС-Велико Търново д-р Христо 

Димитров. 

В аптеката, в която работи Яна Узунова, е пристигнала една доставка на ваксини 

против грип на една компания. Количеството обаче е било наполовина от заявеното.  

"Търсене имаше още в края на август, началото на септември, защото си има групи 

хора, които желаят да се ваксинират", посочи тя. 

[sc: relatedarticles ids:241327 /]Противогрипната ваксина не пречи на хората, които са 

ваксинирани срещу Ковид-19, но лекарите препоръчват да не се поставя 

непосредствено след нея.   

"Трябва да има един интервал от около месец, но нашите възрастни пациенти си 

направиха отдавна срещу Ковид, а сега точно е началото на сезона на противогрипната 

имунизация. Нека да не го пропускаме", препоръчва д-р Димитров. 

Противогрипните ваксини са безплатни за хора над 65 години. Джипитата вече 

изготвят списъци с желаещи, но не е ясно кога точно ще пристигнат препаратите. 

 

www.zdrave.net, 04.10.2021 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n19449 

 

МУ - Варна отбеляза 60-годишния юбилей от откриването си 

 

На 1 и 2 октомври с вълнуващи празнични събития бе отбелязана 60-ата годишнина от 

създаването на първото висше учебно заведение по медицина в Североизточна 

България – Медицински университет „Проф. д-р Параскев Стоянов“ – Варна, съобщиха 

от висшето учебно заведение. 

На тържествен академичен съвет „60 години МУ-Варна“ ректорът – проф. д-р Валентин 

Игнатов връчи специални отличия „Почетен плакет 60 години МУ-Варна“ на ректорите 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/241333-lichnite-lekari-razlichavat-gripa-ot-kovid-19-samo-sled-test
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/241333-lichnite-lekari-razlichavat-gripa-ot-kovid-19-samo-sled-test
http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n19449
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n19449
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на университета, чиито мандати са изпълнени в периода от 1987 г. до 2021 г. С 

високото отличие и признание за особени заслуги за цялостен принос за развитието на 

дейността на МУ-Варна и утвърждаването му като водеща образователна институция в 

областта на медицинските специалности и науки бяха удостоени доц. д-р Георги 

Маринов, проф. д-р Димитър Камбуров, проф. д-р Темелко Темелков, проф. д-р Анелия 

Клисарова и проф. д-р Красимир Иванов. 

По време на събитието Варненският и Великопреславски митрополит Йоан удостои 

ректора на МУ-Варна проф. д-р Валентин Игнатов и директора на УМБАЛ „Св. 

Марина“ – Варна проф. д-р Силва Андонова с орден „Свети Апостол Андрей 

Първозвани". Негово Високопреосвещенство връчи най-високото отличие на 

Варненската и Великопреславска епархия за изключителни заслуги и по повод 60-

годишния юбилей на Медицински университет – Варна, и във връзка с 35-годишнината 

от основаването на Университетската болница. 

В рамките на провелия се Академичен съвет Националният съвет на Български червен 

кръст удостои Медицински университет – Варна със „Златен медал“ за заслуги „БЧК“. 

Наградата бе връчена на проф. Игнатов от проф. Красимир Гигов, генерален директор 

на БЧК. 

Празничната програма по повод 60-годишния юбилей на университета продължи с 

научни симпозиуми на четирите факултета и Медицински колеж към МУ-Варна, които 

бяха подготвили поредица от интересни лекции, провели се в хибридна форма. 

Част от събитията бе ритуал „Засаждане на 60 дървета“ в Приморски парк във Варна. 

Ректорът проф. д-р Валентин Игнатов засади първото от 60-те дървета и постави пред 

него юбилейна плоча „60 години МУ-Варна“ на площада пред Летен театър. 

Останалите юбилейни дървета бяха засадени на 8 различни локации в Приморски парк 

– Варна от студентската общност и представители на четирите факултета на 

университета, Медицински колеж – Варна, УМБАЛ „Св. Марина“ – Варна и СБОБАЛ-

Варна. На събитието присъства и зам. кметът г-н Коста Базитов, а инициативата се 

реализира с финансовата подкрепа на Община Варна. 

За памет на бъдещите поколения ректорът откри юбилейна плоча на централния вход 

на МУ-Варна, с която се отдава заслужена почит към стотиците високообразовани 

преподаватели и учени, които през изминалите 60 години са посветили знанията, 

усилията и времето си на каузата за качествено медицинско образование и постигане на 

върхови постижения в Медицински университет – Варна. 

В рамките на честването, по повод 150-ата годишнина от рождението на проф. д-р 

Параскев Стоянов, бяха поднесени цветя от името на Академичната общност пред 

бюста на патрона в двора на университета, а студентите от театрален клас „Инфаркт“ 

представиха вълнуващо изпълнение, с което разказаха интересни факти от личния и 

професионалния живот на патрона. 

Академичният живот през цялата 2021 г. бе белязан от 60-годишния юбилей на 

Медицински университет – Варна. През месец август на входа на Морската градина бе 

открита юбилейна изложба, която проследява академичния, научен, културен и спортен 

живот в университета от неговото създаване до днес. Изложбата може да бъде 

разгледана до 15 октомври. Бяха проведени също така и редица научни събития, както 

и конкурс за детска рисунка „Докторът е наш приятел“.  

 

www.clinica.bg, 04.10.2021 г. 

https://clinica.bg/18447-Delta-oshte-dominira-na-100- 

 

ДЕЛТА ОЩЕ ДОМИНИРА НА 100% 

 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/18447-Delta-oshte-dominira-na-100-
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Всичките 362 секвенирани проби принадлежат към индийския щам, показват 

данните на НЦЗПБ 

 

Индийският щам продължава да доминира. 100% oт всички секвенирани проби 

принадлежат към варианта Делта. Това показват последните данни на Националния 

център на заразни и паразитени болести (НЦЗПБ). Той е установен при всичките 362 

клинични проби, които са били анализирани. 

От август Делта вариантът е разделен на класически (B.1.617.2) и подварианти 

означени с AY и пореден номер. Към подвариантите спадат 36 от секвенираните 

случаи, става ясно още от данните на НЦЗПБ. Класификацията на подвариантите на 

Делта се използва за епидемиологично наблюдение на пандемията. 

Засега няма данни те да имат 

връзка с биологичните характеристики на вируса, като трансмисивност, клинично 

протичане или неутрализация от антитела. Клиничните проби са взети от пациенти с 

КОВИД-19 в периода 18 август – 16 септември от 51 лечебни заведения в 21 области в 

страната. Най-много варианти на Делта са доказани в София – град – 64, Бургас – 49, 

Варна – 47, Пловдив – 29 и др. 

Според справката на Националния център болшинството от заболелите - 120 са на 

домашно лечение, хоспитализираните са 23, 15 души са излекувани, а 10 са починали. 

НЦЗПБ продължава да наблюдава разпространението на КОВИД в страната с акцент за 

търсене на варианти с ускорено разпространение.  

 

www.bnt.bg, 04.10.2021 г. 

https://bntnews.bg/news/shefat-na-agenciyata-po-lekarstvata-srokat-na-godnost-na-

vaksinite-mozhe-da-se-udalzhi-1170747news.html 

 

Шефът на Агенцията по лекарствата: Срокът на годност на ваксините може да се 

удължи 

 

Срокът на годност на ваксините може да се удължи, това вече се направи за "Пфайзер". 

Европейската агенция за лекарствата извърши оценка и потвърди, че срокът може да 

удължи от 6 на 9 месеца. Така че, за всички доставени в страната ваксини, чисто 

регулаторно, срокът на годност е удължен. Това обясни в "Денят започва" по БНТ 

Богдан Кирилов, директор на Изпълнителната агенция по лекарствата. 

Всяка промяна в кратката характеристика не е нещо специфично за България, важи за 

всички останали страни, обясни Кирилов. 

Това не е прецедент, случва се за лекарствените продукти, когато се натрупват 

допълнителни данни и след извършване на оценка, срокът на годност бива удължаван. 

В България в момента има партиди със срок на годност до септември, респективно сега 

той е до декември, обясни Кирилов. 

Близо 6,6 милиона от разрешените до момента ваксини са доставени у нас до момента. 

Има налични от всички разрешени, около 2,5 милиона са поставените дози, а около 550 

000 са дарени на държави извън ЕС. 100 000 дози са препродадени на Норвегия, водят 

се преговори, обясни още директорът на Изпълнителната агенция по лекарствата.  

На база честотата на поставяне на дозите е необходимо да бъдат търсени такива 

варианти, затова се водят активни преговори, подчерта Кирилов. 

И още - кога ще имаме българска ваксина, вижте целия разговор във видеото 

 

www.bnr.bg, 04.10.2021 г. 

https://bnr.bg/post/101535572 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/shefat-na-agenciyata-po-lekarstvata-srokat-na-godnost-na-vaksinite-mozhe-da-se-udalzhi-1170747news.html
https://bntnews.bg/news/shefat-na-agenciyata-po-lekarstvata-srokat-na-godnost-na-vaksinite-mozhe-da-se-udalzhi-1170747news.html
http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/post/101535572
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В навечерието на 100 годишнината на БМЧК организацията ще валидира марка и 

исторически сборник 

Стели Джамбазова: Когато си сложиш емблемата на БМЧК, ти вече си в услуга на 

цялото общество 

 

Децата са най-чистите същества на планетата, казва Стели 

 

Автор: Гергана Хрисчева 

"В навечерието на 100 годишнината от създаването на БМЧК, което ще се отбележи на 

14 октомври, пристъпвам с гордост и благодарност, защото въпреки 

предизвикателствата, ние сме се съхранили за най-важното, което прави организацията 

през последните 100 години - да помага на хората", каза Стели Джамбазова, 

председател на БМЧК в рубриката "Младите хора, които ме вдъхновяват" по БНР.  

Младата дама е завършила психология в Нов български университет. От 8 години е 

член на Българския младежки червен кръст, а миналата година е избрана за 

председател. Този мандат е за две години, време, в което можеш активно да дадеш 

всичко от себе си и да предадеш щафетата на следващия вдъхновен доброволец.  

"През 2013 година, когато бях в 10 клас в Ямбол, се запалих по идеята да стана 

доброволец след едно посещение на членове на БМЧК в училище по темата за 

зависимостите", спомня си Стели. 

"После разбрах, че като член мога да се обуча по много и различни дейности. Но най-

интересното ми беше да участвам на местно ниво в различини социални дейности. 

След това от областната организация в Ямбол ми гласуваха доверие и започнах да се 

включвам в разлчни науционални дейности и обучения", разказа още Стели. 

Младите доброволци работят в клубове, организирани в учебните заведения (училища, 

университети), по местоживеене и по интереси. БМЧК осъществява програми за 

обучение, дейности и услуги сред децата и младежите в следните приоритетни области: 

- намаляване на социалната и здравната уязвимост на децата и младежите; 

- обучение по първа долекарска помощ; 

- оказване на първа психологична помощ и психосоциална подкрепа; 

- превенция на рисковото сексуално поведение и зависимостите; 

- здравна просвета и насърчаване на здравословния начин на живот; 

- разпространение на идеите и принципите на червенокръсткото движение; 

- развитие на доброволчеството; 

- социално-помощна дейност и застъпничество за правата на децата и младежите от 

рискови групи и/или настанени в социални институции и други. 

"Това, което хората не виждат от екраните и не чуват по радиото за нашата 

доброволческа работа е, че тя включва и много отделено лично време за обучение и 

помощ на обществото. 

Най-новата ни дейност е работа на терен вече и в детските градини. Не вярвахме, че 

това ще стане, но то е факт. На малките деца под формата на игра представяме голяма 

част от нашите области, включително и как да окажеш първа помощ, което според мен 

трябва да бъде включено и в учебните часове. Много важна дейност с малките е 

изграждането на толерантност и недискриминация. 

Имаме случаи например, когато директорите на училищата сами ни канят да изнесем 

лекции по тяхна преценкта - най-често превенция на зависимостите и сексуално 

образование. Събразяваме се с техните желания", каза още Стели Джамбазова. 

"Не се притеснявам, а по-скоро се горедея с това, че доброволците от цялата страна ми 

гласуваха доверието да бъда техния председател за две години. Националното събрание 
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на БМЧК е върховният орган на организацията. На него присъстват делегати от 28-те 

областни структури. На всеки 2 години се избира ръководство в лицето на председател, 

членове на Изпълнителния съвет и съветник по съответствието. БМЧК се състои от 28 

областни организации, които са съставени от местни клубове", поясни още младата 

психоложка. 

А психологията и помага в дейността и като председател. Нещо повече - Стели избира 

тази специалност пред правото, именно провокирана от работата си като доброволец в 

структурите на БМЧК. И най-вече защото обожава да работи с деца: 

"Те са най-чистите същества и създания на този свят и смятам, че ако искаме да 

променим света, трябва да започнем от работата и отношението си към децата..." 

За 100 годишнината на БМЧК са предвидени поредица от инициативи, посочи младият 

председател: 

"Подготвяме поредица от видеа с послания от нашите членове - като част от 

националната кампания, свързана с доброволчеството през социалните медии. 

Подготвя се валидиране на пощенска марка за 100 годишнината на БМЧК. А също и 

книга за годишнината, която ще бъде тържествено представена в Националната 

библиотека. Книгата се казва "Аз служа. 100 години БМЧК". С БНТ беше заснет и 

документален филм за организацията. 

Ние сме напълно аполитични - в момента, в който си сложиш знака на БМЧК, ти си в 

служба на цялото общество. Вдъхновява ме това - да помагам на хората, а също и 

приятелите, които имам досега. А също усмевката на едно дете, на което си помогнал 

...това е безценно. 

Иначе, още през април стартирахме с кампанията "Умножи доброто", като засяхме 100 

дръвчета в цялата страна. 

Но работата с децата в детските градини е най-хубавото и смислено нещо в нашата 

работа, поне за мен", казва още Стели Джабазова. В очакаване на следващата среща с 

очакващите детски очи. 

 

www.cross.bg, 04.10.2021 г.  

https://www.cross.bg/prof-obyasni-denkov-1673523.html#.YVqkMppBzcs 

 

Проф. Николай Денков: Кандидатурата на ректора на проф. Анастас Герджиков 

за президент ме притеснява 

 

/КРОСС/ Кандидатурата на ректора на Софийския университет проф. Анастас 

Герджиков за президент ме изненада и даже ме притеснява. Не очаквах, че човек от 

нашите среди ще бъде кандидат на ГЕРБ. Това заяви в "Денят започва" по БНТ 

образователният министър проф. Николай Денков. Той обясни, че има две основни 

неща, които го притесняват в тази кандидатура: 

Едното е, че се вижда, че системата на висшето образование е ангажирана с тази 

кандидатура, която очевидно ще е на ГЕРБ и ДПС. Второто е, че това ще доведе до 

разломни линии в системата на висшето образование. С този акт ще имаме проблеми, 

смята образователният министър. 

Относно картината на разпространените на ковид в училищата, той обясни, че 

областите, където ситуацията със заразени и карантинирани е най-сериозна, са 

Кюстендил, Ямбол, Видин и Монтана. Два пъти са се увеличили карантинираните 

учители и около 4 пъти карантинираните ученици. 

Най-притеснителна е ситуацията в Габрово, който вече се намира в тъмночервената 

зона. В Габрово училищата излизат на ротационен принцип - 5, 6, 9 10 и 11 клас 

излизат на дистанционно обучение, като следващата седмица ще бъдат върнати 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/prof-obyasni-denkov-1673523.html#.YVqkMppBzcs
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обратно в училище. Тези мерки са предвидени за следващите две седмици, обясни 

министърът. Ако Габрово излезе от тъмночервената зона, учениците ще бъдат върнати 

в другия режим, допълни той. 

Добър пример за ниска заболеваемост е Враца, където има сравнително нисък дял на 

карантинираните ученици. 

Моят призив е да не се отпускат нито учителите, нито учениците, трябва да се спазват 

мерките, защото ние все още продължаваме да растем като случаи, категоричен е проф. 

Денков. Не говорим за пълно затваряне, а за ротационен принцип. Освен това, 

учениците от 1 до 4 клас, 7-ми и 12-ти ще бъдат в училище, подчерта той. 

Затварянето към този момент има за цел колкото се може по-бързо Габрово да се върне 

към червената област и към нормален режим, допълни министърът. 

Препоръчително за учителите остава носенето на маска и тестването всяка седмица. 

При учениците има варианти за щадящи тестове, но желание от родителите към 

момента няма, обясни проф. Денков. 

Хората не искат да спазват тежки изисквания. Към момента аз съм дълбоко убеден и 

това, което виждаме е, че населените места, в които се спазват мерките, ще учат на 

място, там където не се спазват, ще учат дистанционно, смята министърът. Той обясни, 

че след началото на учебната година се наблюдава задържане в броя на ваксинираните 

учители. 

Законът дава голяма свобода на университетите, нямам притеснения за тях, каза още 

министърът. Ректорите и деканите имат много голяма свобода как да действат, допълни 

проф. Денков. 

В момента, в който има съмнение за заразено дете, то трябва да бъде изтеглено от 

другите деца. От там вече се поема от РЗИ и се установява състоянието му, обясни 

министърът. 

 


